



语言学/汉语类核心期刊

国内统一刊号 CN 14-1059/H

语文研究

YU WEN YAN JIU

语
文
研
究

2017.4

2017
LINGUISTIC
RESEARCH **4**

目 次

词的语义成分与词的句法功能	蒋绍愚	(1)
反问句否定意义的形成与识解机制	刘 彬, 袁毓林	(12)
当代汉语及物动词带名宾情况的发展变化		
——基于《动词用法词典》的定量统计分析	梁永红	(20)
话语标记“当然”的语法化	玄 玥	(27)
含警醒义成分的“一不X”的功能表现及发展动因	胡承佼	(34)
“有+名”类词词性标注的分歧、成因及判定方案		
——兼谈“有+名”类形容词的释义	田 静, 徐 铂, 苏新春	(42)
贵州锦屏方言的反身代词[kuan ²¹]及其语法化	肖亚丽	(49)
河北无极方言的合音代词“乜”及相关问题	安拴军, 桑宇红	(54)
山西阳泉方言异读字例析——声母异读篇之一	曹瑞芳	(60)
会讯	(19)	封三

Contents of Major Papers

The Semantic Components and the Syntactic Functions of Words	Jiang Shaoyu	(1)
On the Formation and Construal Mechanism of Rhetorical Question's Negative Meaning	Liu Bin, Yuan Yulin	(12)
The Development and Change of the Transitive Verbs in Contemporary Chinese		
——Base on the Quantitative Statistical Analysis of Dictionary of Verb Usage	Liang Yonghong	(20)
The Grammaticalization of the Discourse Marker Dangran (当然)	Xuan Yue	(27)
The Functional Representation and Development Motivation of “一不X” Structure		
Containing Warning Component	Hu Chengjiao	(34)
The Differences, Causes and Judgment Scheme on the Part of Speech Tagging of “有+N”		
——Also on the Definition of Adjective “有+N”	Tian Jing, Xu Bo, Su Xinchun	(42)
The Reflexive Pronoun Kuan ²¹ of Jinping Dialect in Guizhou Province		
and Its Grammaticalization	Xiao Yali	(49)
On the Compound Sound Pronoun Nie ²⁴ (乜) and Relevant Issues		
of Wuji Dialect in Hebei Province	An Shuanjun, Sang Yuhong	(54)
Analysis on the Heterophonic Characters of Yangquan Dialect in Shanxi Province		
——Characters with Variant Reading of Initial (1)	Cao Ruifang	(60)

本刊实行双向匿名审稿制度 本刊不以任何方式收取任何费用